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28 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ КОНСТИТУЦІЇ УКРАЇНИПРОФСПІЛКА І ВЛАДА: СОЦІАЛЬНИЙ ДІАЛОГ

УКРАЇНА У НАС — ОДНА НА ВСІХ!

На балансовій комісії за під-
сумками роботи минулого року
генеральний директор Рівненської
АЕС Павло Павлишин серед усіх
підрозділів особливо виділив ро-
боту ремонтних служб, які зроби-
ли найбільший ривок у бік поліп-
шення. Це відзначили не тільки
керівники вищої ланки, а й началь-
ники експлуатаційних цехів.

Формула успіху майже двотисяч-
ного колективу ЕРП — у готовності
до змін, послідовній методичності,
скрупульозному аналізі й пошуку
нових форм роботи, прагненні до
вдосконалення і величезній працез-
датності кожного працівника.

Досягнуті за 15 років плідні ре-
зультати підтвердили правильність

прийнятого рішення про створення
на Рівненській АЕС у 2001 році енер-
горемонтного підрозділу (ЕРП). Сьо-
годні можна впевнено говорити про
втілення у життя основної мети, яка
ставилася перед новим підрозділом,
— здійснити перехід до системно-
го підходу планування, підвищити
якість управління ремонтами, ефек-
тивне забезпечення й проведення
ремонтів обладнання структурними
підрозділами ЕРП.

Сьогодні ЕРП — це 9 ремонтних
цехів та 6 структурних одиниць. Це
майже 1900 працівників — керівни-
ків, спеціалістів, фахівців, робітників
та службовців, які виконують ремонт
тепломеханічного та електротехніч-
ного устаткування реакторних та

турбінних відділень, загальностан-
ційних об’єктів, проводять ремонт-
но-будівельні роботи будівель і спо-
руд як промислового майданчика
РАЕС, так і об’єктів непромислової
групи, забезпечують інженерний
супровід цих робіт та підготовку
звітної документації з виконаних
ремонтів.

Тон у роботі задають грамотні
керівники, адже недарма існує вислів:
«У справжнього лідера в голові компас,
а в серці магніт». Далекоглядний стра-
тег Віктор Урбанський, професіонал-
практик Олександр Іванько, технічно
грамотний організатор Андрій Король-
ченко — із когорти перших начальників
ЕРП.

(Закінчення на 2-й стор.)

Формула успіху енергоремонтників РАЕС

Практически в каждом
подразделении Восточного
горно-обогатительного ком-
бината трудятся мужчины,
которые прошли службу по
мобилизации в зоне прове-
дения антитеррористиче-
ской операции. Есть свои
герои среди работников
военно-военизированной и
сторожевой охраны службы
безопасности комбината.
Недавно в холле этого под-
разделения появился стенд
«Они защищали Украину»,
на котором размещены фо-
то одиннадцати участников
АТО. Некоторые из них се-
годня еще находятся на
боевых позициях, проходя
службу в составе воинской
части 3036 Национальной
гвардии Украины. А есть ге-
рои, которые уже вернулись
к мирной жизни и работают
в своем родном коллективе.
Это служившие в составе
93-й отдельной механизи-
рованной бригады старшина
Анатолий Безверхий (на-
гражден медалью «Участ-
ник АТО»), рядовые Андрей
Войтенок и Максим Филин;

рядовые Руслан Василюк
и Сергей Синяков, прохо-
дившие службу в воинской
части 3036 Национальной
гвардии Украины; старший
лейтенант Игорь Школа, слу-
живший в зенитно-ракетном
полку «Оса»; рядовой Ев-
гений Еськов, проходивший
службу в 25-й воздушно-де-
сантной бригаде; младший
сержант Евгений Дзюбенко,
служивший в в/ч 3021 Нац-
гвардии; старший механик-
водитель Заур Габибов, про-
ходивший службу в составе
17-й танковой бригады (на-
гражден медалью «За обо-
рону Мариуполя»), и другие.

География их службы
широка. Многие населен-
ные пункты, в районе кото-
рых находились ребята,
нам хорошо известны из
тревожных сообщений вы-
пусков новостей, рассказы-
вающих о кровопролитных
боях: Пески, Волноваха,
Широкино, Авдеевка, Ма-
риуполь, Дебальцево, Кра-
маторск...

— Идея создания такого
стенда в знак уважения к

нашим героям принадлежит
начальнику ВВО Олегу Пет-
ровичу Крачуну, — расска-
зывает заместитель предсе-
дателя профкома службы
безопасности Павел Ко-
вальчук. — Коллектив под-
держал такое предложение,
и мы приступили к рабо-
те. У всех попросили фото,
сделанное во время про-
хождения службы, собрали
краткую информацию. Вот
видите: о каждом можно
прочитать, в каком воинс-
ком подразделении служил,
сколько времени, в боях
возле каких «горячих» точек
участвовал. Когда все дан-
ные были собраны, решили,
что это должен быть не уро-
вень стенгазеты, а солидная
конструкция, чтобы фото-
графии и информация о на-
ших ребятах смотрелись
достойно. Поэтому стенд
заказали у специалистов,
занимающихся полиграфи-
ей, а средства на его из-
готовление (порядка 1100
грн.) выделили за счет статьи
расходов профкома на куль-
турно-массовую работу.

— Установили стенд в
начале 2016 года, — продол-
жает председатель проф-
кома службы безопасности
Татьяна Кутузова. — Его с
интересом рассматривал
весь коллектив. Во-первых,
это было приятно нашим
участникам АТО, а во-вто-
рых, стало определенным
стимулом для других ребят,
которым сегодня приходят
повестки. Они понимают,
что должны так же, как и кол-
леги, встать на защиту стра-
ны. Ведь кто-то должен за-
менить на боевых позициях
тех, у кого завершается срок
службы. Хочу сказать, что
мы не забывали о своих ре-
бятах и когда они находи-
лись в зоне АТО. Созвани-
вались, участвовали в сборе
помощи, чем могли — помо-
гали семьям (у кого-то воз-
никала проблема с углем,
дровами и т.д.). Продолжа-
ем поддерживать связь и с
теми, кто находится на служ-
бе сегодня. 

Трое мобилизовавших-
ся работников службы без-
опасности в прошлом году

уже побывали в здравницах
за счет средств профбюд-
жета, другие могут в течение
года после мобилизации
воспользоваться такой воз-
можностью отдыха и оздо-
ровления.

— Раньше деды наши
воевали, а теперь дове-
лось и нашим сыновьям
пройти нелегкую школу, —
с горечью говорит Павел
Ковальчук. — Поэтому наш
долг — окружить своих ге-
роев заботой, подставить

им дружеское плечо, чтобы
после возвращения домой
их сердца потеплели, а тя-
желые воспоминания по
возможности стерлись из
памяти.

Искренне желаем всем
востгоковцам, которые се-
годня находятся в зоне
АТО, поскорее вернуться
домой. Знайте, что вас не
забывают в родных кол-
лективах!

Подготовила
Елена КУБАРЕВА

Гордится коллектив своими героями

Шановні спілчани!
20 років тому, 28 червня 1996 року, нинішня

Конституція України набрала чинності.
Основний Закон — важлива ознака та показник суве-

ренності держави, її територіальної цілісності. Проте
слід пам’ятати, що Конституція не лише визначає сус-
пільний, економічний, політичний устрій країни, форму
державного управління, а й обов’язки та права кожного
з нас. Зважаючи на конституційні норми, задекларовані
у ній загальнолюдські цінності, сформовані на засадах
соціальної справедливості, Атомпрофспілка України
постійно обстоює інтереси і потреби людини праці,
послідовно наполягає на веденні соціального діалогу з
органами влади та працедавцями.

Нехай демократичні засади, що закріплені Конс-
титуцією, стануть реаліями нашого сьогодення,
нехай реалізація проголошених владою реформ,
зокрема і в енергетиці, сприятиме консолідації сус-
пільства, підвищенню добробуту, рівня та якості
життя наших людей.

Дорогі колеги, друзі! Дозвольте привітати вас із
цим визначним державним святом і побажати успіхів
у праці, міцного здоров’я,щастя та благополуччя.
Щоб усі ми почувались у мирі й безпеці, вірили у
себе і в Україну!
З повагою
Голова
Атомпрофспілки України                  Валерій МАТОВ

16 червня в Міністерст-
ві енергетики та вугіль-
ної промисловості України
відбулася нарада керів-
ництва з представниками
всеукраїнських галузевих
профспілок та об’єднань
організацій роботодавців
— згідно з дорученням ві-
це-прем’єр-міністра Ук-
раїни Павла Розенка щодо
проведення зустрічей ке-
рівників державних орга-
нів управління з представ-
никами профспілок для
обговорення і затверд-
ження Плану пріоритетних
дій Уряду на 2016 рік. 

Нараду в Міненергову-
гілля, зрозуміло, було при-
свячено обговоренню пріо-
ритетних напрямів діяльнос-
ті паливно-енергетичного

комплексу та узгодженню
з громадськістю урядового
плану дій. Які це урядові
плани і яке до них проф-
спілкове ставлення, комен-
тує Голова Атомпрофспілки
України Валерій Матов.

— Це вже друга презен-
тація цього Плану. По нашій
підгалузі його озвучував мі-
ністр (у травні) і, по суті, цьо-
го разу відбулося повторен-
ня презентації Плану на рівні
заступника міністра–керів-
ника апарату міністерства
Дмитра Лабоженка.

Що стосується атомно-
промислового комплексу, на
жаль, у цій урядовій програ-
мі на рік, що вже, практично,
збіг наполовину, основним є
питання будівництва ЦСВЯП
(Централізованого сховища
відпрацьованого ядерного
палива). І тоді, і цього разу, я
зауважив, що це, безумов-
но, важливий напрям, однак,
з урахуванням короткочас-
ної перспективи урядового
плану, не найпріоритетні-
ший. Процедура вирішен-
ня питання довготривала,
узгодження, наприклад, ТЕО
триватиме не один рік.
Дійсно, це важливе для Ук-
раїни питання з огляду на
економію для країни кош-
тів, що витрачалися на ви-
везення відпрацьованого
ядерного палива до Росії.
(Закінчення на 3-й стор.)

Міненерго — про план дій уряду.
Профспілка — про проблеми галузі



Вице-премьер Украины
Павло Розенко представил
ратификационные докумен-
ты Конвенции 1952 года о
минимальных нормах соци-
ального обеспечения (№102)
Генеральному директору
Международной организа-
ции труда (МОТ) Гаю Рай-
деру. Принимая ратифика-
ционные документы, Райдер
подчеркнул, что «принятие
Украиной конвенции во всех
ее девяти частях, охватываю-
щих все основные социаль-
ные риски, — важный шаг
для страны на пути к обеспе-
чению надлежащего уровня
социальной защиты наряду
с соблюдением принципов
социальной солидарности,
доступности, приемлемости
и финансовой устойчивости.
Ратификация конвенции так-
же поможет стране реализо-
вать приоритеты недавно
принятой Программы дос-
тойного труда для Украины
на период 2016–2019 гг.».

В своем заявлении Пав-
ло Розенко отметил, что
его правительство «выража-

ет благодарность МОТ за
содействие в подготовке
ратификации Украиной Кон-
венции №102. Ратификация
этой ключевой конвенции
обеспечивает прочную зако-
нодательную базу для укреп-
ления системы социального
обеспечения Украины перед
лицом экономического кри-
зиса и внешних угроз. Она
содействует более тесной
координации совместных с
МОТ и другими организация-
ми системы ООН усилий,
придающих твердый соци-
альный характер нашему
международному сотрудни-
честву. Ратификация также
дает возможность с помо-
щью глобальной инициативы
ООН по установлению на-
циональных минимальных
уровней социальной защиты
в соответствии с Рекомен-
дацией 202 построить со-
циальный диалог на проч-
ной основе международных
норм социального обеспе-
чения».

Принятая в 1952 году
Конвенция №102 — это меж-

дународная норма, в значи-
тельной степени определив-
шая развитие социального
обеспечения в мире со вто-
рой половины ХХ века. МОТ
активно продвигает ее рати-
фикацию, поставив задачу

довести число ратифициро-
вавших ее государств-чле-
нов до 60 к своему столет-
нему юбилею в 2019 году.
Неизменная актуальность
Конвенции была вновь под-
тверждена принятием в 2012

году Рекомендации 2012
года о минимальных уровнях
социальной защиты (№ 202),
призывающей к обеспече-
нию базовых социальных
гарантий для всех, кто в
них нуждается, и их посте-

пенному преобразованию в
комплексную и адекватную
национальную систему со-
циального обеспечения, по-
строенную в соответствии
с положениями Конвенции
№102.
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Прикладом удоскона-
лення системи менеджмен-
ту ремонтної служби стали
зміни у складі й самій струк-
турі управління енергоре-
монтного підрозділу. У 2014
році його очолив Павло Си-
доренко, який до цього пра-
цював начальником РЦ-1.
З властивими йому глибо-
кими знаннями технологіч-
них процесів, прогресивною
думкою і умінням тримати в
руках усі важелі управління,
сучасний керівник спрямо-
вує колектив на успішне ви-
конання завдань. У підпо-
рядкуванні начальника ЕРП
працюють досвідчені керів-
ники, справжні професіона-
ли — головний інженер Олег
Халандач та його заступни-
ки: з ремонту реакторного
устаткування — Олександр
Подик, з ремонту турбінно-
го устаткування — Олексій
Треущенко, з ремонту елект-
ротехнічного устаткування
— Олександр Покідов.

За 15 років у літопис ва-
гомих здобутків підрозділу
вписано виконання якісних,
зі скороченими термінами,
планово-попереджуваль-
них ремонтів, реконструкції
і модернізації обладнання.

Складні ремонтні роботи,
великі обсяги модернізації
чекають працівників цього
року на третьому енерго-
блоці в частині продовження
терміну його експлуатації.

Головним скарбом ЕРП
є його кваліфікований, пос-
тійно готовий до виконання
своїх професійних обов’яз-
ків персонал. До ювілейної
річниці у підрозділі випу-
щено буклет, куди вписані
імена кращих виробнични-
ків, які є гордістю трудового
колективу.

У енергоремонтному під-
розділі найчисельніша цехо-
ва профспілкова організація.
Роботу цехових комітетів ко-
ординує рада голів цехо-
вих комітетів на чолі з Сергі-
єм Клепацьким. Цеховими
профспілковими лідерами є
Володимир Феськов, Мирон
Квас, Іван Карпович, Анд-
рій Ткач, Юрій Корінь, Олек-
сандр Лавренюк, Віталій
Мартинчук, Андрій Кіба,
Сергій Клепацький, Валерій
Гапонов. Профорганізація
енергоремонтного підрозді-
лу зберігає в усіх питаннях
єдність та прагнення працю-
вати на благо людей — щоб
кожен працівник отримував
гідну заробітну плату, пра-
цював у безпечних і комфор-

тних умовах і мав можливість
разом з членами своєї сім’ї
на творчу самореалізацію та
оздоровлення.

Турбота про збереження
здоров’я працівників, орга-
нізація здорового й корис-
ного дозвілля — постійно в
центрі уваги профспілкової
організації й керівництва
ЕРП. Уже 15 років поспіль
спортсмени ремонтної служ-
би посідають призові місця
за підсумками спартакіади
РАЕС. Щороку проводиться
і власна спартакіада ЕРП
із шашок, шахів, гирьового
спорту, армреслінгу, волей-
болу, баскетболу, плаван-

ня, міні-футболу, стрітбо-
лу, найактивнішими учас-
никами якої є і молодь, і
старше покоління. Спорт-
смени ЕРП — члени фут-
больних команд «Моноліт»
та «Ізотоп» і команди вете-
ранів «Ізотоп».

Тож колектив-ювіляр жи-
ве насиченим виробничим і
суспільним життям. Тут усі
добре знають, що успіх за-
лежить від самої людини, від
її вміння, наполегливості,
бажання досягти поставле-
ної мети. Сил вам і наснаги
на шляху до омріяного май-
бутнього!

Олена ЗУБЕНКО

Формула успіху енергоремонтників РАЕС

ЗАТВЕРДЖЕНО ГОЛОВНИЙ МІЖНАРОДНИЙ ПРАВОВИЙ АКТ

Загалом цього року на
конкурс було подано 13 ро-
біт. Рекордсменом за кількіс-
тю делегованих учасників
став цех теплової автомати-
ки і вимірювань — 9 робіт.
Роботи оцінювалися у двох
номінаціях — технічний на-
прям та соціально-проф-
спілковий.

Переможець у техніч-
ному напрямі старший чер-
говий електромонтер ЕЦ
Дмитро Коваль підготував
роботу на тему «Електрон-
на система для забезпечен-
ня однотипного і швидкого
маркування обладнання».
Хлопець сподівається, що
його пропозиції знайдуть
практичне втілення, адже він
спробував проаналізувати
існуючу ситуацію та пропо-
нує зміни, які можуть покра-
щити роботу персоналу.

На підвищення ефектив-
ності і надійності роботи
працівників спрямована і до-
повідь психолога відділу
розвитку персоналу Наталії
Годунок на тему «Ергоно-
мічне проектування робочо-
го місця як чинник надійності
роботи оператора». Дівчи-
на посіла друге місце за со-
ціально-профспілковим на-
прямом.

— Це перший пілотний
проект нашого відділу. Ро-
бота стосується того, на-
скільки важливим може бути
правильне, доречне облад-
нання робочого місця, почи-
наючи з таких нюансів, як
кольорова гама самого тех-
нологічного обладнання, ін-

тер’єру, і завершуючи таки-
ми дрібними деталями, як
якість написів, особливос-
ті меблювання тощо. Адже
комфортні умови роботи
мають позитивний вплив
на психофізіологічний стан
працівників, — розмірковує
Наталія.

Переможцем у соціаль-
но-профспілковому напрямі
став черговий інженер цеху
ТАВ, голова Організації мо-
лоді Атомпрофспілки Павло
Олещук. Він зробив порів-
няльний аналіз Атомпроф-
спілки та іноземних проф-
спілкових організацій, а саме
профспілок Данії та Грузії.
Каже, що тема назрівала
давно. 

— Україна обрала век-
тор євроінтеграції. І у такому
вигляді, в якому зараз існу-
ють профспілки, вони не
зможуть конкурувати з єв-
ропейськими, — перекона-
ний Павло. 

У своєму дослідженні він
розглядає зміни, які має
пройти український проф-
спілковий рух, щоб іти в ногу
з часом.

Усі призери будуть наго-
роджені грошовими премія-
ми за рахунок профкому
РАЕС. Переможці за обома
напрямами представляти-
муть нашу станцію на галу-
зевому конкурсі, що відбу-
деться у червні в Києві. Його
переможець, до слова, стане
учасником чергової Літньої
ядерної школи, яка проводи-
тиметься у Южноукраїнську.

Іванна КОВБ

Від ідеї — до результату
Відбувся конкурс наукових доповідей серед моло-

дих працівників Рівненської АЕС. Він проводиться серед
молоді на Рівненській АЕС сім років поспіль. Сьогодні ми
вже можемо побачити й оцінити його практичні резуль-
тати. Багато з ідей та пропозицій молодих працівників
успішно реалізовуються на станції, а самі атомники
зросли професійно, підвищили свою кваліфікацію. 

Украина ратифицировала ключевую Конвенцию МОТ в области социального обеспечения

До речі
Верховна Рада України ратифікувала Конвенцію

Міжнародної організації праці №102, що гарантує
громадянам мінімальні норми соціального забезпе-
чення, у березні 2016 року.

Цим законом Україна приєднується до 9 із 15 розділів кон-
венції. Йдеться про медичне обслуговування, допомогу у
зв’язку з хворобою, безробітним і пенсіонерам, інвалідам та їх
сім’ям, у зв’язку з вагітністю і пологами. 15 років Україна йшла
до цього моменту, коли вона може взяти на себе зобов’язан-
ня щодо необхідного соціального захисту населення.

Конвенцією передбачено чимало стандартів, які Україна
повинна впровадити. Для цього до законодавства держави
мають бути внесені нові стандарти медичного обслуговуван-
ня та соціальної допомоги. Тож дуже важливо не залишити це
в традиційно популістському полі, а виконати зобов’язання
перед власним народом.

Конвенція про мінімальні норми соціального забезпечен-
ня діє в 30 країнах, і Україна стає 31-ю, яка підпадає під її дію
після ратифікації. Багато депутатів критично висловилися
щодо мінімальних соціальних стандартів у країні. Зокрема,
прожитковий мінімум у 1074 грн. (з 1 травня цього року —
1130 грн. — Ред.) було названо нереальною цифрою. «Саме
Міністерство соціальної політики визнає, що реальний про-
житковий мінімум становить як мінімум 2500 грн. на місяць у
цінах січня 2016 року на одну людину», — зазначив депутат
Віктор Галасюк.

Однак за деякими показниками соціального захисту
Україна перевершує вимоги конвенції. Приміром, міні-
мальна ставка допомоги з тимчасової втрати працездат-
ності в Україні забезпечується на рівні 50% середнього

заробітку, а конвенція пропонує не нижче 45%. Міні-
мальна пенсія за віком у нас сановить 78% від мінімальної
заробітної плати. Це повністю відповідає вимогам кон-
венції. Нормам конвенції відповідають і рівень соціально-
го забезпечення в разі нещасних випадків на виробництві
і допомога при вагітності і пологах.

Профспілки давно виступали за ратифікацію конвенції
МОП. На переконання профспілкових активістів, ухвалення
цього документа — позитивний сигнал з точки зору забезпе-
чення пенсійних прав громадян. З іншого боку, пенсійна сис-
тема ще досить квола, тож з ухваленням конвенції ми отри-
маємо більше запитань, ніж відповідей. Міністерству праці і
соціальної політики доведеться попрацювати над ефективни-
ми схемами її впровадження.

СІМ НАЙБІЛЬШ ПРИНЦИПОВИХ ПРОБЛЕМ
В ОПЛАТІ ПРАЦІ В УКРАЇНІ

Ці проблеми у геометричній прогресії загострюються
та ускладнюються в умовах економічної кризи і війни.

1. Відставання мінімальної заробітної плати від про-
житкового мінімуму.

2. Низька заробітна плата, яка гальмує процес відтво-
рення робочої сили.

3. Слабка залежність розмірів оплати праці від фак-
тичного трудового внеску працівника, стримуючи його
мотивацію на продуктивну та якісну працю.

4. Затримки з виплатою зарплати.
5. Необґрунтовано висока диференціація в оплаті праці.
6. Низька частка оплати праці в сукупному доході пра-

цівника.
7. Недосконалість або відсутність механізмів форму-

вання фондів оплати праці на підприємствах.

В ходе 105-й сессии Международной конферен-
ции труда Украина стала 53-м государством-членом
МОТ, ратифицировавшим Конвенцию №102 о мини-
мальных нормах социального обеспечения — ключе-
вой международный правовой акт, касающийся фор-
мирования комплексной и адекватной системы
социального обеспечения.

Судьба Веры Игнатьевны Газарян
похожа на тысячи других судеб людей
военного поколения. В июне 1941 го-
да она, как и многие ее сверстники,
еще не понимала, что ей предстоит
пережить.

Когда началась война, Вере только
исполнилось 17 лет. Село Шевченково
Кировоградской области, где она жила
вместе с родителями, братьями и сестра-
ми (в семье было восемь детей), немцы
оккупировали в августе 41-го. Братья —
Иван, Степан и Василий ушли на фронт, а
Веру немцы пытались угнать в Германию.
Чудом ей удалось остаться на родине.
«Нас везли на подводе на железнодорож-
ную станцию, — вспоминает Вера Иг-
натьевна. — Не доезжая до Александрии,
с одной стороны дороги был глубокий ров
с высокой травой, а за ним — кукурузное
поле. Я сказала матери, что буду бежать.
Вместе с Верой в кювет прыгнули еще
четверо ребят. Долго бежали... Спустя не-
делю вернулись в село оборванными и
голодными. Потом еще долго, до прихода
наших, родители прятали дочку в подвале.

Освободившей село Красной армии
требовались рабочие руки. Веру вместе с

другими девчатами оформили в полевую
хлебопекарню. Вначале говорили, что это
ненадолго, пока часть будет стоять в обо-
роне. Работали тяжело. В день выпекали
по четыре контейнера хлеба, которые
двумя машинами доставляли на пере-
довую. После освобождения Верблюж-
ки Веру вместе с подругой вызвали в
штаб, выдали военное обмундирование
и зачислили в ряды Красной армии.
Девушки не были готовы к такому пово-
роту событий и разрыдались, — расска-
зывает Вера Игнатьевна. — Говорю стар-
шине, что у меня старенькие родители и
три брата на фронте, что нельзя мне
уезжать. А он отвечает: «Не беспокой-
тесь, все будет хорошо, вернетесь домой
живыми».

Слово свое старшина Газарян сдер-
жал, он уже тогда симпатизировал моло-
дой девушке. Вместе они прошли Мол-
давию, Югославию, Румынию, Венгрию.
Радостное известие о победе Вера Иг-
натьевна встретила в Австрии. В одном
из первых эшелонов украинки вернулись
на родину, а старшина Газарян продол-
жил военный поход. Прощаясь с Верой,
он дал обещание, что после войны обяза-

тельно найдет ее и они поженятся. Вер-
нулись с фронта и три брата Веры Иг-
натьевны, сегодня в живых остался толь-
ко один, ему — 96 лет.

После войны Александр Газарян, как
и обещал, приехал в Украину. Молодые
расписались, вырастили троих детей —
Ольгу, Нину и Варвару. Жили бедно, но
были счастливы. В поселок Желтая Река
семья переехала в 1948 году. Александр
работал прорабом в СУ-1. В возрасте
55 лет он умер от воспаления легких. У
Веры Игнатьевны остались самые теп-
лые воспоминания о муже: любящем,
заботливом, трудолюбивом. После его
смерти она пошла работать в столовую
№9 ремонтно-механического цеха ГП
«ВостГОК».

В ветеранской организации РМЗ
помнят В.И. Газарян, навещают ее. На
этой неделе Вера Игнатьевна принимала
гостей — ей исполнилось 92 года. Совет
ветеранов завода от души поздравляет
именинницу с днем рождения с пожела-
ниями здоровья, бодрости духа, чтобы
каждый прожитый день дарил только
положительные эмоции.

Татьяна КОРСУНОВСКАЯ

22 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ СКОРБОТИ Й ПАМ’ЯТІ ЖЕРТВ ВІЙНИ В УКРАЇНІ

Вера в победу придавала сил
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Але тут ситуація не критична: місце
будівництва ЦСВЯП визначено,
перемовини проведено.

Відновити нормальну
діяльність ДП НАЕК

«Енергоатом»
Більш «кричущим», на думку

Атомпрофспілки, є блокування
рахунків ДП НАЕК «Енергоатом»
та арешт майна Компанії. Пере-
дусім через те, що зараз відпові-
дальний період для атомних стан-
цій: у весняно-літній сезон на АЕС
виконуються заходи з підготовки
та ремонту атомних блоків для
роботи в осінньо-зимовий період.
Половина енергоблоків зазвичай
перебувають у ремонті, з 15-ти —
7-8, і це звичайний для літа
«баланс». Однак через брак фінан-
сування атомні електростанції пе-
ребувають під загрозою несвоє-
часного виведення енергоблоків з
ремонту. Через неплатежі Росія
заявила про відмову нам вивезен-
ня до цієї країни відпрацьованого
ядерного палива з українських
АЕС. Під загрозою договірні
зобов’язання щодо поставок сві-
жого ядерного палива з РФ, а це
відповідно позначається на фі-
нансовому стані ДП «Східний ГЗК»,
як на постачальникові уранової
продукції для російської корпорації
ТВЕЛ. Тому це пріоритетне питання
— збереження соціальної інфрас-
труктури, чисельності персоналу
тощо. І тут необхідні термінові рі-
шення, передусім міністерства, як
органу центрального управління
галуззю.

Щодо Атомпрофспілки, розу-
міючи складність ситуації з огляду
на нереалізацію відповідних дору-
чень про вирішення питання роз-
блокування рахунків НАЕК, уже
кількох — попереднього і ниніш-
нього прем’єр-міністра, ми бачимо
єдиний шлях розв’язання пробле-
ми — у законодавчому руслі. Фа-
хівці Атомпрофспілки активно до-
лучалися до просування проекту
закону, який би продовжив мора-
торій на стягнення боргів з Націо-
нальної атомної енергогенеруючої
компанії «Енергоатом», що відно-
вило би її нормальну діяльність.

На жаль, законопроект заве-
тував Президент. Можна лише
здогадуватися, з яких причин і з
якою метою. Можливо, це був
так званий пробний шар у спробі
збанкрутувати державне підпри-
ємство. 

Ми пішли шляхом ініціювання
нового проекту закону. Сьогодні
фахівці Атомпрофспілки беруть
участь у переговорах на рівні нашо-
го профільного парламентського
комітету. Особливу підтримку у
просуванні цього питання маємо
від виконувача обов’язків голови
Комітету з питань паливно-енерге-
тичного комплексу, ядерної політи-

ки та ядерної безпеки народного
депутата України (фракція «Блок
Петра Порошенка») Олександ-
ра Домбровського. Він проводить
значну роботу і в комітеті, і у Вер-
ховній Раді, і в адміністрації Пре-
зидента України.

На нараді я зазначив, що хотів
би бачити позицію державного
органу управління. І що він робить
для того, аби гарантувати безпечну
експлуатацію атомних блоків. 

Корпоратизація
чи реструктуризація НАЕК
Особливо важливим для Атом-

профспілки як представника ін-
тересів трудового колективу є
позиція міністерства щодо корпо-
ратизації чи реструктуризації ДП
НАЕК «Енергоатом». 

Як відомо, минулого року з’я-
вився проект відповідного закону,
над підготовкою якого безпосе-
редньо працювали фахівці Атом-
профспілки. Ми надали свої про-
позиції, які були напрацьовані під
час зустрічей з трудовими колекти-
вами. На жаль, низка зауважень від
профспілки не знайшли відобра-
ження у проекті, передусім нас
цікавило представництво трудово-
го колективу в особі повноважних
представників Атомпрофспілки в
органах управління Компанії (Пра-
вління, Наглядова рада). Але особ-
ливо ми обстоювали, аби 100
відсотків акцій підприємства за-
лишилися у володінні держави,
без права відчуження навіть однієї
акції. А також ми наполягали на
створенні окремого державного
органу управління галуззю. 

Але потім з’явилося розпоряд-
ження, яке, де-юре, не скасовува-
ло вже проведені щодо підготовки
закону заходи, про реструктуриза-
цію ДП НАЕК «Енергоатом». Тому
ми хотіли б ясності, і про це я ска-
зав на нараді, яку позицію щодо
цього займає державний орган
управління в особі Міністерства
енергетики. Яким шляхом крокува-
тиме уряд: шляхом корпоратизації
чи реструктуризації НАЕК? Від
цього залежатимуть і наші дії. 

Відповіді не було. Присутній на
нараді Віктор Кушка, заступник
директора департаменту–началь-
ник відділу будівництва та експлуа-
тації об’єктів ядерної енергетики
департаменту ядерної енергетики
та атомно-промислового комплек-
су, натомість, звинуватив проф-
спілку у тому, що вона своїми діями
осоромила міністерство у Брюс-
селі, і у всій Європі, що там посила-
ються на наші документи. Йдеться,
зокрема, про звернення Атом-
профспілки до Президента України
та урядових установ щодо непри-
пустимості введення для АЕС
маневреного режиму їхньої робо-
ти, як планувало міністерство, вже
до кінця цього року, а також з
вимогою розблокування рахун-
ків НАЕК. 

Атомпрофспілка робила це,
спираючись на висновки фахівців і
виступаючи від імені трудових ко-
лективів. Ми вважаємо, що Атом-
профспілка мала ґрунтовні при-
чини звертатися і вимагати від
міжнародних структур, які займа-
ються безпекою в атомній енерге-
тиці, звернути увагу на позицію
державного органу управління сто-
совно державного підприємства у
частині гарантування його безпеч-
ної експлуатації. 

Чи будуватимемо завод
ядерного палива

На нараді порушувалося пи-
тання будівництва заводу ядерно-
го палива, яке також попередньо
обговорювалося представниками
Атомпрофспілки: 1 червня — на
робочій зустрічі Голови Атомпроф-
спілки і його заступника — го-
лови профкому ППО НАЕК «Енер-
гоатом» з міністром енергетики
Ігорем Насаликом. Я зауважив, що
багато підприємств, що мали бути
задіяні у створенні ядерно-палив-
ного циклу, сьогодні «виживають»
(а частина вже не живе), пере-
дусім підприємства дніпродзер-
жинського проммайданчика — ДП
«Бар’єр», ДНВП «Цирконій», ДП
«Смоли» та ДП «Дніпропетровсь-
кий завод прецизійних труб» тощо.
Тому Концепція, хоча вона і подана
на розгляд уряду, це на сьогод-
ні «високі слова». Необхідно «за-
землюватись» і наповнювати її
конкретним змістом, хто, як і чим
займатиметься. Як буде розвива-
тися, наприклад, урановидобувна
галузь, як будуватимуться нові
об’єкти. І основне питання — за ра-
хунок яких коштів.

На засіданнях правління дер-
жавного Концерну «Ядерне паливо
України», членом якого я є, відбу-
ваються неймовірні речі, м’яко
кажучи, незрозумілі. Наприклад, на
засіданні правління Концерну за-
тверджуються інвестиційні плани
підприємств. А Концерн існує на
внески підприємств, 95 відсотків з
них надходить від Східного гірни-
чо-збагачувального комбінату. І
правління Концерну затверджує
інвестиційну програму для підпри-
ємства ДП «СхідГЗК» за рахунок
коштів самого підприємства. Які ж
це інвестиції, це, по суті, відчужен-
ня коштів від поточного виробниц-
тва. Логіка не зрозуміла.

Визначитися щодо місця
медицини атомників

Я попросив, врешті-решт,
визначитися міністерству з позиці-
єю щодо збереження нашої галу-
зевої спеціалізованої медицини.
Це не просто медичні установи, не
просто надання медичних послуг
у порядку загальної черги, це
надзвичайно важлива служба, яка
забезпечує безпечну роботу пер-
соналу у шкідливих і особливо
шкідливих умовах, контроль і суп-
ровід цього персоналу у процесі

виробничої діяльності, реабіліта-
ції та оздоровлення. А також — по-
кликане професійно забезпечити
належний (спеціальний) медичний
захист персоналу та населення у
можливих позаштатних ситуаціях.

МІНПРИРОДИ: СОЦІАЛЬНЕ
ПАРТНЕРСТВО ОБІЦЯНО
16 червня відбулася зустріч

міністра екології та природ-
них ресурсів України з пред-
ставниками всеукраїнських га-
лузевих профспілок. Фахівці
Атомпрофспілки підготували
до обговорення особливо важ-
ливі питання щодо захисту
інтересів працівників підпри-
ємств, які перебувають у під-
порядкуванні міністерства та
у сфері впливу Атомпроф-
спілки. Як повідомив Голова
Атомпрофспілки України Ва-
лерій Матов, з усіх питань було
досягнуто позитивних домов-
леностей.

У коментарі Валерій Матов
зазначив, що це не перша зустріч з
новим керівником Мінприроди
Остапом Семераком. Практично
одразу після формування нового
складу Кабінету Міністрів відбула-
ся з ним попередня робоча зуст-
річ (21 квітня 2016 року), і вже тоді
було знайдено розуміння щодо
вирішення питань, які, погодився
міністр, є важливими і значимими.
16 червня відбулася вже «прото-
кольна» зустріч, на якій були за-
фіксовані обопільні позиції і спільні
дії. «Принципово і детально обго-
ворювалося питання ініціації пере-
мовин щодо укладення Галузевої
угоди між Міністерством екології та
природних ресурсів і Професійною
спілкою працівників атомної енер-
гетики та промисловості України
на 2016–2017 роки», зазначив Ва-
лерій Матов.

— Насправді, ця процедура не
перший рік триває, було листу-
вання, відповідні зустрічні дії, від-
повідні накази щодо формування
комісій. На жаль, міністри часто
змінювалися, і доводилося роз-
починати щоразу все знову. У
цьому питанні підтримка ниніш-
нього керівництва Мінприроди є,
того ж дня було дано міністром
доручення підготувати наказ і
сформувати представництво від
міністерства. Від профспілкової
Сторони таке представництво
сформовано і направлено пропо-
зиції. Можна говорити, що рамки
Галузевої угоди вже відпрацьо-
вано. До того ж Галузеву угоду
Атомпрофспілки з ДАЗВ (Дер-
жавне агентство України з управ-
ління зоною відчуження) вже вре-
гульовано. На черзі — підготовка
загальногалузевої угоди з вклю-
ченням інших організацій, які
перебувають у підпорядкуванні
міністерства та у сфері впливу
Атомпрофспілки.

Валерій Матов також зазначив,
що йшлося про необхідність спри-
яння для термінового прийняття
проекту Закону України «Про вне-
сення змін до деяких законодав-
чих актів щодо пенсійного забез-
печення осіб, які працюють у зоні
відчуження і зоні безумовного
(обов’язкового) відселення» (рег.
№4513 від 22. 04. 2016 року), за
яким передбачається покриття
державою коштів на доставку
пільгових пенсій працівникам Чор-
нобильської зони відчуження.

— Сьогодні ці витрати лягають
на підприємства Чорнобильської
зони відчуження, у тому числі Чор-
нобильської атомної станції. Фак-
тично кошти на зазначені цілі спря-
мовуються з фонду оплати праці,
унаслідок чого на кінець року вини-
кають заборгованості із заробітної
плати і соціальних виплат.

Серед важливих питань, що
обговорювалися на зустрічі з мі-
ністром, — необхідність внесення
змін до проекту постанови Кабіне-
ту Міністрів України «Про затверд-
ження Списків виробництв…., зай-
нятість в яких дає право на пенсію
за віком на пільгових умовах».

— Це необхідно зробити з
метою збереження права праців-
ників підприємств зони відчуження
на пільгову пенсію за Списком №1.
Ми цей проект «проштовхували»
давно, на жаль, без особливої іні-
ціативи з боку керівництва ДАЗВ,
хоча це було їхнє безпосереднє
завдання — підготувати відповідні
обґрунтування. Я попросив під-
тримки керівника Мінприроди у ви-
рішенні цього питання. Напередо-
дні зустрічі з Остапом Семераком,
15 червня, відбулося засідання
СПО (Спільного представницького
органу профспілок), ми вимагали
від об’єднань профспілок не по-
годжувати проект постанови Каб-
міну як такий, що звужує обсяг кон-
ституційних гарантій працівників і є
антинародним. І вони нас також
підтримали.

Валерій Матов повідомив, що
практично вирішено питання до-
плат за роботу вахтовим методом
у зоні відчуження. 

— Процедурно ми усі питання
відпрацювали за участю і підтрим-
ки керівника ДАЗВ, є паспорт бюд-
жетної програми, перша частина
відповідних коштів уже надійшла. Їх
вистачить на 4–5 місяців.

На зустрічі з керівником Мін-
природи, зрозуміло, йшлося й про
медицину. 

— У нас є розуміння Мініс-
терства охорони здоров’я щодо
збереження спеціалізованої ме-
дико-санітарної частини №16 у
м. Чорнобиль і підпорядкуванні
її МОЗ України. Необхідна під-
тримка Міністерства екології та
природних ресурсів. Її також
було обіцяно.

Прес-центр Атомпрофспілки

l Уперше в історії експлуатації Запорізької
АЕС на станції буде використано свіже паливо
транснаціональної компанії Westinghouse,
завантаження якого нині проводиться в актив-
ну зону реактора енергоблока №5 (на цей
момент вже 6 тепловидільних зборок компанії
Westinghouse (ТВЗ-WR) знаходяться в активній
зоні реактора енергоблока №5). А загалом в
обсязі першої партії планується завантажити
42 ТВЗ-WR.

За процесом завантаження 16 червня під час
робочого візиту на проммайданчик Запорізької
АЕС спостерігали президент ДП НАЕК «Енерго-
атом» Юрій Недашковський, заступник міністра
енергетики США Едвард МакГінніс, голова Дер-
жавної інспекції ядерного регулювання України
Сергій Божко, директор Державного підприємства
«Державний науково-технічний центр з ядерної та
радіаційної безпеки» Ігор Шевченко та делегації
Міністерства енергетики США і ДП НАЕК «Енерго-
атом».

Щоб охопити всі аспекти впровадження нового
для Запорізької АЕС палива, делегація відвідала
вузол свіжого палива, де зберігаються паливні
зборки ТВЗ-WR, що надійшли зі шведської філії
компанії Westinghouse. Після чого учасники заходу
вирушили на блочний щит управління енергоблока
№5, де віддалено за допомогою промтелебачення
змогли спостерігати сам процес завантаження, а
за допомогою спеціалізованого програмного
забезпечення — місця розташування завантаже-
них зборок в активній зоні.

Довідка. Запорізька АЕС — найбільший енер-
гетичний об'єкт в Україні та Європі з установленою
потужністю 6000 МВт. Перший енергоблок був вве-
дений в експлуатацію в 1984 році, другий — в 1985
р., третій — в 1986 р., четвертий — в 1987 р., п’ятий
— в 1989 р., шостий — у 1995 році. Починаючи з
1984 року, внесок Запорізької АЕС в енергетику
країни зріс з 2 до 22%.

АТОМНІ НОВИНИПЕНСІЙНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ ГАРАНТУЄ КОНСТИТУЦІЯ!

Принятие закона умень-
шит поступления в бюджет
на 800 млн. грн. Верховная
Рада приняла закон о повы-
шении уровня облагаемых
налогом пенсий до 10740
грн. с 4350 грн. и установи-
ла ставку налогообложе-
ния в 18% от суммы превы-
шения 10-ти прожиточных
минимумов, при этом ос-
тавив ограничение выплат
работающим пенсионерам
в размере 85% от пенсии
выше 1611 грн.

МВФ ожидает от Кабми-
на план по ликвидации де-
фицита Пенсионного фонда.
За принятие соответствую-
щего закона «О внесении
изменений в Налоговый ко-
декс Украины об освобож-
дении от налогообложения
пенсий» проголосовали 274
депутата при необходимом
минимуме в 226 голосов.
Глава Комитета Верховной
Рады Украины по вопросам
налоговой и таможенной
политики Нина Южанина
сообщила, докладывая по
законопроекту №4542, что
документ предполагает от-

мену налогообложения пен-
сий, в три раза превыша-
ющих минимальную зарплату.
«Освобождаем от налого-
обложения пенсии работа-
ющих и неработающих пен-
сионеров полностью, но
вносим социальную спра-
ведливость. Пенсии, кото-
рые превышают 10 про-
житочных минимумов для
утративших работоспособ-
ность, а это 10740 грн., бу-
дут облагаться налогом по
ставке 80%», — сказала
Южанина. Однако при голо-
совании за поправку о том,
чтобы облагать пенсии вы-
ше 10740 грн. налогом по
ставке 80% от суммы пре-
вышения 10-ти прожиточ-
ных минимумов в зале не
хватило голосов. Взамен
этого парламентарии при-
няли поправку, которая пред-
полагает облагать превы-
шение по ставке 18%. В то
же время Южанина отмети-
ла, что отменять ограниче-
ние пенсий работающим
пенсионерам, которые по-
лучают 85% суммы выпла-
ты, нельзя из-за увеличения

дефицита Пенсионного фон-
да на 2,4 млрд. грн. «Только
при принятии бюджета на
следующий год мы можем
рассмотреть вопрос о при-
менении понижающего ко-
эффициента к пенсиям, ко-
торые будут выплачиваться
уже с 1 января 2017 года», —
сказала Южанина. Депутат
отметила, что понижающий
коэффициент применяется
к пенсиям работающих пен-
сионеров, которые превы-
шают 1611 грн.

После повышения про-
житочного минимума для
82% украинских пенсионе-
ров увеличили пенсию, по
информации Пенсионного
фонда. Как отмечается в
пояснительной записке к
законопроекту, его приня-
тие уменьшит поступления
в бюджет на 800 млн. грн. в
2016 году. В то же время
авторы законопроекта от-
мечают, что поступления в
бюджет за счет налога на
доходы физических лиц вы-
росли из-за снижения еди-
ного социального взноса в
текущем году и могут ком-

пенсировать отсутствие по-
ступлений от налогообло-
жения пенсий. «Поступления
налога на доходы физиче-
ских лиц в сводный бюд-
жет за I квартал 2016 года
выросли по сравнению с
I кварталом 2015 года на
45,3%, при учтенных в бюд-
жете темпах роста 37,9%,
что дало дополнительный
ресурс в объеме 1,2 млрд.
грн.», — указывается в по-
яснительной записке. На-
родный депутат Юрий Шу-
хевич отметил, что его
законопроект, в отличие от
правительственного, пред-
полагает также отмену огра-
ничения в выплате пенсии
работающим пенсионерам.
Напомним, сегодня рабо-
тающие пенсионеры полу-
чают лишь 85% пенсион-
ной выплаты. «Наш комитет,
профильный, проголосовал
в поддержку моего законо-
проекта, но под давлением
правительства комитет пе-
реголосовал и дал позитив-
ное заключение по прави-
тельственному документу»,
— сказал Шухевич.

Отменено налогообложение пенсий
при этом нардепы оставили ограничение выплат работающим
пенсионерам в размере 85% от пенсии выше 1611 грн.
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ПІСЕННИЙ ФЕСТИВАЛЬ-КОНКУРС ЗА ПІДТРИМКИ СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ

ДОБРОДІЙСТВО ШЕФІВ-СПІЛЧАН

Целую неделю в город-
ском узле связи мы собира-
ли одежду, обувь, книги, бы-
товую технику, домашнюю
консервацию. Профсоюз-
ный комитет приобрел сла-
дости и игрушки для каждого
ребенка. Творческий кол-
лектив «Молодежки» подго-
товил интересную програм-
му, которую на школьной
сцене воплотил в жизнь за-
мечательный театр «АтомиК»
под руководством мастера
театрального жанра, очень
доброго человека Михаила
Изосимова. Маленький зри-
тель, как известно, самый
искренний, он очень тонко
чувствует и немедленно на
все реагирует. Судя по реак-
ции деток, Михаилу Алек-
сандровичу все удалось и
даже более.

Хочется отдельно отме-
тить благотворительную ра-
боту, которую проводят це-
ховые комитеты структурных
подразделений ЗАЭС. Так,
цехком ЭРП в лице Елены
Шевченко не впервые вно-
сит большую лепту в ока-
зание благотворительной
помощи Молочанскому ин-
тернату, и не только. В этот
раз была организована ад-

ресная помощь, ориенти-
рованная на выпускников,
а это 11 ребят. Были со-
браны увесистые, чтобы не
сказать неподъемные, сум-
ки с предметами первой не-
обходимости, которые на-
верняка понадобятся им в
самом начале самостоя-
тельной жизни.

Совсем маленькие зака-
зывали сладости и игрушки,
а те, кто постарше и выпуск-
ники — что-то из одежды,
посуды, бытовой техники. 

Как и прежде наш при-
езд сопровождался ра-
достными возгласами: «Ура,
Энергодар приехал!» Ко-
нечно, это незабываемые
впечатления, эмоции и пе-
реживания. Ни один из чле-
нов нашей делегации не
оказался без детского вни-
мания, «обнимашек» и ра-
достной, перебивающей
друг друга демонстрации
своих достижений за тот
короткий промежуток вре-
мени, что мы не виделись.
Затем, конечно же, перешли
к разгрузке вещей. Масса
наших маленьких помощни-
ков и помощниц сразу же
налетела на багажные отсе-
ки и салон автобуса и вмиг

все разгрузили. А привезли
мы действительно много.

Затем дети принялись
разбирать и примерять на
себя одежду и обувь, рас-
сматривать игрушки. Кто-то
собирал себя в детский
лагерь в Кирилловку, в кото-
ром 27 детей-сирот будут
отдыхать этим летом.

Далее в большущем за-
ле со сценой всех ждал
театр «АтомиК». Ну и в зак-
лючительной части нашего
визита в Молочанск была
раздача подарков, куплен-
ных профсоюзным комите-
том ЗАЭС. Мы не обманули
ожиданий: каждому ребенку
достался набор сладостей и
игрушка по душе и возрасту.
Через переданные нами ве-
щи, которые тщательно го-
товились их владельцами,
стирались, гладились и ак-
куратно, с трепетом уклады-
вались, дети получили час-
тичку вашей души и вашего
тепла. 

Пользуясь случаем, де-
лаю то, о чем просили меня
дети. Хочу поблагодарить в
первую очередь всех, кто
принял участие в акции по
сбору вещей, кто приносил
игрушки, домашние заго-
товки, покупал конфеты, кто
в выходной день поехал с на-
ми и помогал устраивать на-
шим подшефным праздник.

Александр РУДЕНКО

УРА, ЭНЕРГОДАР ПРИЕХАЛ!
Визиту в Молочанский интернат предшествовала

подготовительная работа, которой занимались комис-
сия профкома ЗАЭС по шефской работе и по работе
с молодежью совместно с организацией молодежи
станции.

Так сталося і цього разу,
коли у місті проходив Всеук-
раїнський вокальний фести-
валь-конкурс «Місто дитинст-
ва». Він проводиться вже третій

рік поспіль, але в організаторів
фестивалю — громадської ор-
ганізації «Місто дитинства»,
під керівництвом вчителя му-
зики Южноукраїнської гімназії

№1 Людмили Янкул, — ви-
никла ідея зробити цей фести-
валь Всеукраїнським, за прик-
ладом відомого Міжнародного
фестивалю «Молода Галичи-
на», який щороку проходить на
Львівщині, у містечку Ново-
яворівськ, батьківщині Андрія
Кузьменка (Кузьми). Ідею під-
тримала заслужений діяч ест-
радного мистецтва, дирек-
тор Міжнародного фестивалю
«Молода Галичина» Наталя
Коваль, яка й очолила журі
Всеукраїнського вокального
фестивалю-конкурсу «Місто
дитинства». Фестиваль прой-
шов у рамках святкування Дня
міста Южноукраїнська.

Співорганізаторами во-
кального фестивалю-конкурсу
стали Южно-Українська АЕС
та Управління молоді, спорту
та культури Южноукраїнської
міськради. Атомна станція на-
дала для проведення конкурсу
велику залу ПК «Енергетик».

Майже 10 годин тривали во-
кальні баталії, і працівники Па-
лацу культури зробили все,
щоб конкурс пройшов на ви-
сокому рівні. Журі прослухало
142 вокальні номери. Члени
зіркового журі були приємно
вражені нашим Палацом куль-
тури «Енергетик», який може
бути достойним майданчиком
для будь-якого конкурсу або
фестивалю, і що южноукраїн-
ські діти мають змогу займати-
ся у творчих студіях ПК у таких
умовах.

Крім того, ВП ЮУАЕС ор-
ганізував захоплююче дозвіл-
ля для учасників конкурсу.
Працівники Інформаційного
центру «Імпульс» влаштува-
ли шоу мильних бульбашок,
майстер-класу з малювання
манкою і піском.

Учасниками вокальних
змагань стали понад 70 кон-

курсантів від 8 до 20 років. У
загальному підсумку юні та-
ланти з Южноукраїнська отри-
мали шість призових місць.
Перші місця у колективу «Ада-
жіо» та вокалістів Катерини
Сєвєрової, Лілії Наумкіної.
Другі місця – у Ернеста Гогія та
Ангеліни Кошельник, третє —
у Катерини Зикової. Гран-прі
конкурсу завоював харьків’я-
нин Ерік Мкртчян.

Колектив Южноукраїнсь-
кої гімназії №1 «Адажіо» та Ерік
Мкртчян були запрошені для
участі у Міжнародному фес-
тивалі «Молода Галичина», а
директор Всеукраїнського
фестивалю «Місто дитинст-
ва» Людмила Янкул отримала
запрошення на фестиваль-
конкурс молодих виконавців
естрадної пісні «Вернісаж.
ЕнергоФест», який щороку
проводиться у місті-супутнику

Хмельницької АЕС Нетішині за
підтримки ДП НАЕК «Енерго-
атом» та профспілкового комі-
тету ППО Компанії.

Організатори фестивалю-
конкурсу щиро подякували
всім, хто долучився до орга-
нізації цього масштабного во-
кального шоу. Зокрема, щирі
слова подяки вони висловлю-
ють колективу та профспілко-
вому комітету ВП ЮУАЕС й
особисто заступнику гене-
рального директора атомної
станції з кадрів та соціально-
го розвитку Володимиру Ав-
раменку.

Для багатьох дітей це було
першою спробою взяти участь
у конкурсі такого рівня, і наше
славне місто залишиться для
них завжди у спогадах як
перша сходинка для майбутніх
звершень.

Галина НАЗАРОВА

«МІСТО ДИТИНСТВА»
У ЮЖНОУКРАЇНСЬКУ

Палац культури «Енергетик», Дитяча школа мистецтв, Центр дитячої і юнацької твор-
чості, навчальні заклади міста приділяють значну увагу розвитку творчих здібностей дітей.
Талановитих дітей в Южноукраїнську завжди підтримує місцева влада, южноукраїнські
меценати. І ніколи осторонь не стоїть містоутворююче підприємство — Южно-Українська
АЕС, його трудовий колектив та профспілковий комітет атомної станції.
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